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                               SÆRUTSKRIFT 
                                       
                                      Av 
 
                Møteprotokoll for Kontrollutvalget 
 
 
Møtedato: 28. mai 2020 
 
Møtested: Grupperommet, Idrettshallen, Andenes 
Møtende medlemmer: Av 5 medlemmer møtte 5 inkl varamann 
 
 
 
SAK 16/20  RÅDMANNENS ÅRSBERETNING 2019 
 
Vedlegg: 
 
Rådmannens årsberetning 2019 
Uavhengige revisors beretning – uttalelse om revisjonen av årsregnskapet, datert 03. 
april 2020. 
 
 
Rådmannens årsberetning for 2019 for Andøy kommune. Innledningen og kapittel 2 i 
denne beretningen er å forstå som rådmannens årsberetning. 
 
Årsberetningen ble sett i sammenheng med avlagt regnskap for 2019 og 
revisjonsberetning datert 03. april 2020. 
 
Både rådmann og økonomisjef Var til stede i kontrollutvalget under behandlingen av 
rådmannens årsberetning 2019. 
 
Revisor var ikke til stede under behandlingen av årsberetningen. 
 
Rådmannen redegjorde nærmere vedrørende årsberetningen. Selve årsberetningen fra 
rådmannen omfatter de lovpålagte forhold og gir en utfyllende, grei og oversiktlig 
oppsummering av regnskapssituasjonen for 2019. 
 
Både rådmannen og økonomisjefen svarte på spørsmål fra kontrollutvalgets 
medlemmer. 
 
Saken var lagt fram for kontrollutvalget uten innstilling. 
 
Etter nærmere drøfting i kontrollutvalget legges saken fram for kommunestyret med 
slik: 
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                              I n n s t i l l i n g: 
 
 

1. Kommunestyret viser til rådmannens årsberetning for 2019 samt 
revisjonsberetning datert 03. april 2020, og tar rådmannens årsberetning til 
orientering, men har utover det som framgår av revisjonsberetningen følgende  
 
Merknader: 
 

a) Kommunestyret er bekymret for utviklingen hvor den ordinære driften 
(enhetene, stab, støtte) viser et merforbruk (underskudd) på 10,2 mill kroner. 
 
Det store merforbruket tyder på at en ikke i tilstrekkelig grad har tatt innover 
seg at driften/omfanget av de kommunale tjenestene må tilpasses 
aktiviteten/utgiftene til den inntektsramme kommunen har. 
 
Bedre økonomistyring vil kreve at det i alle ledd blir økt forståelse og aksept for 
hva det å styre innenfor tildelte inntektsrammer innebærer. 
 
Kommunestyret vil påpeke nødvendigheten av at det fokuseres sterkt framover 
på fast økonomistyring og budsjettdisiplin. 

 
b) Kommunestyret er tilfreds med at den faktiske tilstanden for likestilling i 

kommunen er redegjort for på en oversiktlig og grei måte i årsberetningen fra 
rådmannen.  Kommunestyret vil gi ros til rådmannen for en klargjørende og god 
årsberetning. 
 

c) Når det gjelder sykefraværet så har det gått opp de tre siste årene, 2017, 2018 og 
2019 og er i 2019 9,24%, mens det i 2017 var 8,44% og 2018 var 8,99%. 
 
Kommunestyret vil fortsatt peke på nødvendigheten av å vie sykefraværet 
oppmerksomhet, og at det blir satt inn høvelige tiltak der behovene viser seg å 
være størst og påkrevd. 
 
I tillegg til ansvarliggjøring av ledere og ansatte, må det i større grad fokuseres 
på arbeidsmiljøet – en faktor som bidrar til at arbeidstakere har lyst til å gå på 
jobb. 
 

d) Kommunestyret viser til at rammetilskudd er kommunens største inntektskilde 
med skatteinntekten som nummer 2. 
 
Størrelsen på rammetilskudd er relatert til kommunens innbyggertall. Reelt sett 
så har rammetilskuddet i Andøy kommune blitt redusert som følge av nedgang i 
folketallet.  
 



 3 

Fra 2015 og fram til 2018 har det ikke vært store endringer i beregningen av 
rammetilskuddet. Den reduksjon kommunen fikk fra 2017 til 2018 har 
sammenheng med en veldig god skatteinngang. Økt skatteinngang pr. innbygger 
medfører trekk i den inntektsutjevnende delen av rammetilskuddet. 
 
I 2019 hadde kommunen en forholdsvis god skatteinngang. Dette medførte at 
kommunen fikk noe redusert rammetilskudd i forhold til hva som opprinnelig 
var beregnet/budsjettert. 

 
e) Kommunestyret vil kort oppsummere hovedutfordringene kommunen står 

overfor i tiden framover slik: 
 
- Kommunens lånegjeld er økt betydelig siden 2015, spesielt i årene 2016-2018. For 

2019 ble lånegjelda redusert med ca 3,6 mill kr.  Kommunen står foran store 
investeringer i årene framover, blant annet til nytt sykehjem og nye 
omsorgsboliger. Store investeringer – og dermed store låneopptak – medfører økt 
belastning på driften ved økte utgifter til renter og avdrag. Derfor er det helt 
påkrevd å klare å få balanse i den ordinære driften i årene framover. 

      
-  De tre siste årene har Andøy kommune mistet mer enn 300 innbyggere, og  

            kommunen har som sagt ikke klart å ta ned driftsutgiftene i samme tempo som  
            nedgangen i folketallet. Det vil heller ikke være mulig å få balanse i ordinær drift  
            i årene som kommer uten nye og krevende beslutninger om endringer i  
           tjenestetilbudet. 

 
- Viktig å se på muligheter for økonomisk forbedring på de områder som hadde 

store forbruk i 2019. 
 

- Følge opp mål, utfordringer vedtatt i økonomiplanen. 
 

- Gjennomføre nødvendige endringer og forbedringer for å bli i stand til å levere 
gode nok tjenester med lavere inntekter. 
 

- Nødvendig å oppnå resultater av omstillingsarbeidet. 
 

      Enstemmig vedtatt. 
 
 
 
                                            Andenes, den 29. mai 2010 
 
                
                                                     Arild Dahle 
                                                      Sekretær 
 
 
 



      
 

 

ANDØY KOMMUNE 
 

 
 
 
Referatsaker 
 
Saksbehandler Arkivsaksnummer 
Greta Jacobsen 20/546 
 
 
Saksnr.  Utvalg Møtedato 
92/2020 Kommunestyret 15.06.2020 

 
 
Forslag til vedtak: 

1. Møteplan 2. halvår 2020 
2. Møteprotokoll for møte i kontrollutvalget 28.05.20 
3. Årsberetning 2019 Andøy Frivilligsentral 
4. Årsmelding 2019 Andøy Kirkelige Fellesråd 

 

Referatene tas til etterretning. 
 
 
 
 



Forslag – møteplan 2. halvår 2020 

 

Formannskapet Kommunestyret 
 
Mandag 24.08 (div.plansaker til høring) 

 

 
 

Mandag 14.09 (Kostra-/tjenesteanalyser) 

Mandag 28.09 
    

Mandag 12.10 
 

 
 

Torsdag 22.10 (Stormøte budsjett) 

Mandag 09.11 
 

Mandag 23.11 

Tirsdag 10.11 (orientering budsjett/øk.plan) 
 

 

Mandag 30.11 Mandag 14.12 
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Møteprotokoll 
 

Kontrollutvalget 
 

Møtedag Torsdag 28.05.2020 Møtetid: Kl. 11.00 – 1530 
Møtested:  Grupperommet, Idrettshallen Saksnr.:  12/20 – 17/20 

 

 
Forfall meldt fra følgende medl. 
Berik K. Eira 

 
Parti 
AP 

 
Følgende varamedl. Møtte 
Egil Brensholm 

 
Parti 
AP 

    
    

 

 
Møtende Medlemmer 
John Helmersen 

 
Parti 
SV 

 
Møtende medlemmer 

 
Parti 

Hans Furfjord H   

Tore Benjaminsen SP   
Malin T Abrahamsen MDG   
    
 
 
I alt 5 stk. inkl. varamedl. 

 
 

  

 

Inhabile Sak Følgende varamedl. møtte 
Ingen  Ingen 

 

 
Møteleder: 
 

 
John Helmersen 

Fra adm. møtte: 
 
Andre: 
Sekretær 
Pressen: 

Rådmann K. Pedersen 
Økonomisjef Stein Ivar Johansen 
 
Arild Dahle 
Ingen 
 

Utlevert i møtet:   

                                                                                                                                                                                                 
          
 
 

Enhetenes årsrapporter for 2016 
 

 

Rett utskrift: 

 

Jeg bekrefter med dette at utskriften er ført i samsvar med det som ble bestemt i møtet. 

 

 

John Helmersen 

Leder 

 

Hovedutskriften sendes: Ordfører, rådmann, kommunerevisor, medlemmer og 

varamedlemmer til kontrollutvalget, postmottak Andøy kommune og pressen 
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Lederen ønsket velkommen til møtet. Møtet er innkalt i tråd med leders anmodning i 

forbindelse med koronasituasjonen kommunen har vært i de to siste månedene. Opprinnelig 

skulle dette regnskapsmøtet vært avholdet 25. april, men måtte selvsagt utsettes. 

 

Ett medlem hadde meldt forfall. Varamedlem innkalt og møtte. 5 stk. hadde møtt og 

kontrollutvalget var dermed fulltallig. Leder erklærte møtet for lovlig satt 

 

 

Sak 12/20  INTERNE  ORIENTERINGER OG SPØRSMÅL/GODKJENNING AV 

INNKALLINGEN/GODKJENNING AV SAKSLISTEN/REFERATSAKER. 

 

 

A:  ORIENTERINGER OG SPØRSMÅL: 

 

Følgende orientering ble gitt:  

 

Leder orienterte om at revisor ikke ville være til stede i dette møtet. Fra administrasjonen er 

rådmann Kirsten L. Pedersen og økonomisjef Stein Ivar Johansen innkalt og vil møte under 

behandlingen av sakene 14/20, 15/20 og 16/20. Disse møter kl 11.00.  

  

B:  GODKJENNING AV INNKALLINGEN. 

 

Det var ingen merknader til innkallingen som dermed anses som godkjent. 

Enstemmig vedtatt. 

  

 

 

C:  GODKJENNING AV SAKLISTEN 

 

Det var ingen merknader til sakslisten som godkjennes . 

Enstemmig vedtatt. 

 

 

D:   REFERATSAKER 

 

Følgende referater lagt fram: 

 

1. Mail datert 21.05. 2020 til rådmannen vedrørende innkalling til møte i kontrollutvalget 

i forbindelse med behandlingen av regnskapet for Andøy Havn KF, Andøy 

kommunens regnskap og rådmannens årsberetning. 

  

Referatsaken var lagt fram med slik tilråding: 

 

”Kontrollutvalget tar referatsaken til orientering.” 

 

 

Referatsaken ble gjennomgått av leder og det ble gjort slikt 
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            V e d t a k: 

 

Kontrollutvalget tar referatsaken til orientering.  

       Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Sak  13/20  GODKJENNING  AV  MØTEBOK  FRA  FORRIGE  MØTE 

 

 

Saken var lagt fram med slikt forslag til vedtak: 

 

”Møtebok for Kontrollutvalgets møte 12.03,020 godkjennes 

 

Under behandlingen av Andøy Havn KF’s regnskap for 2019 var både rådmann Kirsten L. 

Pedersen og økonomisjef Stein Ivar Johansen til stede og redegjorde nærmere om arbeidet 

med regnskapet for Andøy Havn KF. Økonomiavdelingen fører regnskapet for Andøy Havn 

KF i tråd med daglig leders føringer 

 

Revisor ikke til stede 

 

Fra kontrollutvalgets medlemmer ble det stilt en rekke spørsmål i forbindelse med regnskapet 

 

V e d t ak: 

 

Møtebok for Kontrollutvalgets møte  12,03.20 godkjennes. 

Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

Tore Benjaminsen tok opp spørsmålet om sin  habilitet i forbindelse med at 

kontrollutvalget skulle behandle Andøy Havn KF’s regnskap/årsberetning for 2019. 

Som medeier i firmaet TH Benjaminsen AS som driver ut og innførsel over 

havnekaianlegget i Risøyhamn, ba han kontrollutvalget vurdere hans habilitet, og 

fratrådte. 

Igjen 4 stk som gjorde slikt vedtak: 

 

1. Kontrollutvalget viser til habilitetsreglene i forvaltningslovens og kan ikke se at 

han  på noen måte skulle være inhabil for å delta i behandlingen av Andøy Havn 

KF’s regnskap 2019. 

 

2. Kontrollutvalget erklærer Tore Benjaminsen habil til behandlingen av saken. 

 

Enstemmig vedtatt. 

 

Tore Benjaminsen tiltrer kontrollutvalget. Igjen 5 stk. 
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Sak 14/20   ANDØY  HAVN KF’s  REGNSKAP  FOR  2019 

 

Vedlegg: 

 

1. Andøy Havn KF’s regnskap og erklæring vedrørende Andøy Havn KF’s 

regnskapsavleggelse for 2019. 

 

2. Regnskap 2019 for Andøy Havn KF, oppsummering rapport fra revisor, datert 28. 

februar 2020. 

 

3. Uavhengig revisors beretning – Uttalelse om revisjonen av særregnskap, datert 27. 

februar 2020 legges ved. 

 

Særregnskap og årsberetning for Andøy Havn KF for 2019 skal avlegges og vedtas i samsvar 

med reglene i forskrift 24. august 2006 nr. 1033. 

 

Under behandlingen av denne saken var både rådmann Kirsten O. Pedersen, økonomisjef 

Stein Ivar Johansen til stede. Disse ga en utfyllende redegjørelse for regnskapet som føres av 

Andøy kommune etter et eget regnskapssystem som var på plass i 2017. 

 

Det ble fra kontrollutvalgets medlemmer stilt en rekke spørsmål rundt foretaket og det 

framlagte regnskapet, og som ble besvart både av rådmann og økonomisjef. 

 

Saken var lagt fram for kontrollutvalget uten innstilling. 

 

Etter en inngående drøfting i kontrollutvalget ble det gjort slik 

 

 

                                I n n s t i l l i n g: 

 

Kommunestyret viser til framlagt regnskap og årsberetning for Andøy Havn KF, datert 

15. februar 2020, samt til revisjonsberetning, datert 27. februar 2020. 

 

Særregnskapet består av: 

 

- Balanse pr. 31. desember 2019 

- Driftsregnskap 

- Noter for særregnskapet, avsluttet pr. 31. desember 2019 

 

1. Kommunestyret tar særregnskapet 2019 for Andøy Havn KF til etterretning.  

Regnskapet er avlagt godt innenfor fristen. Det er også årsberetningen for 

selskapet, men den er først mottatt den 26. mai 2020. 

  

2. Regnskapet for Andøy Havn KF for 2019 viser et mindreforbruk ( overskudd ) 

på kr. 229.701,30 etter inndekning av merforbruk (underskudd) på kr. 

214.424,86 fra 2018. Her er sykepengerefusjon en stor faktor med hele kr. 

279.772,00. Året 2019 har vært preget av et meget stort sykefravær hos daglig 

leder. 
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3. Balansen viser at veksten i utestående kundefordringer er svært høy og betydelig 

høyere enn veksten i salgsinntekter. Det betyr at selskapet har store utfordringer 

med å få inn det som er fakturert. Spesielt gjelder dette i forholdet til 

Hurtigruten ASA som har latt være å betale, og hvor det nå pågår juridiske 

forhandlinger om hva Hurtigruten ASA skal betale. Her ligger det en stor 

tapsrisiko for selskapet – en risiko som det ikke er tatt høyde for i regnskapet ved 

at det ikke er foretatt avsetning for mulige fordringstap. 

 

4. Kommunestyret har utover det som framgår av revisjonsberetningen og revisors 

notat til kontrollutvalget, datert 28. februar 2020 følgende 

 

Merknader/presiseringer: 

 

a) Både særregnskap og årsberetning er ikke behandlet av Andøy Havn KF’s styre.  

Kommunestyret viser til at det er styrets ansvar at revidert årsregnskap og 

årsberetning for foretaket blir behandlet i tråd med lov og forskrifter.  

 

Daglig leder opplyser at særregnskapet er undertegnet av to medlemmer for å få 

det revidert. 

 

Fra kommunestyret’s side anses det svært kritikkverdig at særregnskap og 

årsberetning 2019 ikke er styrebehandlet. Kommunestyret forutsetter at dette 

ikke gjentar seg. 

 

Kommunestyret vil få presisere at særregnskapet og årsberetningen skal være 

avgitt og styrebehandlet før de sendes til revidering og behandling i 

kontrollutvalget. I følge det som framgår, var styrebehandling ikke foretatt som 

forutsatt. 

 

 

b) Daglig leder skal gjennom budsjettåret legge frem rapporter for foretakets styre 

som viser utviklingen i inntekter/innbetalinger og utgifter/utbetalinger i henhold 

til det vedtatte særbudsjettet. 

 

Dersom daglig leder finner rimelig grunn til å anta at det kan oppstå 

nevneverdige avvik i forhold til kommunestyrets rammer og vedtak eller regulert 

særbudsjett, skal det i rapportene til styret foreslås nødvendige tiltak for å holde 

de av kommunestyrets vedtatte rammer for foretaket. 

 

Det skal også foretas endringer i særbudsjettet når dette anses påkrevd. 

Foretakets styre skal selv foreta de nødvendige endringer i foretakets 

særbudsjett. 

 

c) Foretakets styre skal gjennom budsjettåret legge fram rapporter for 

kommunestyret som viser utviklingen i inntekter/innbetalinger og 

utgifter/utbetalinger i henhold til kommunestyrets vedtatte rammer i foretaket. 

Dette kan en ikke se er gjort for 2019. 

 

d) Revisor har i sin revisjonsberetning til regnskapet tatt følgende forbehold: 
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«Det er ikke foretatt avsetninger for tap på fordringer etter forsiktighetsprinsippet. 

Selskapet har en pågående prosess med Hurtigruten ASA om avgifter for bruk av 

Risøyhamn. Utestående beløp per januar 2020 er på kr. 1.036.569,00.» 

 

Forsiktighetsprinsippet er i kommuneregnskapet uttrykt gjennom kravet om 

regnskapsføring av urealisert tap.  Prinsippet er begrenset til regnskapsføring av 

urealisert tap, og det er i strid med forsiktighetsprinsippet å undervurdere 

eiendeler og inntekter eller overvurdere gjeld og utgifter,  

 

Andøy Havn KF har som kjent en pågående prosess med Hurtigruten ASA om 

avgifter for bruk av Risøyhamn. Her er det en reell risiko for at tidligere 

inntektsførte havnegebyrer må tilbakeføres som tapte fordringer. Det er i 

regnskapet heller ikke avsatt midler for mulige tap. 

 

Kommunestyret viser til at forsiktighetsprinsippet også skal følges ved 

regnskapsførsel i kommunale foretak og forventer at styret/daglig leder følger 

opp dette punktet om forbehold som revisor har anmerket i 

revisjonsberetningen. 

 

e) Kommunestyret forventer også at styret/daglig leder av Andøy Havn KF følger 

opp revisors anmerkninger/påpekinger i forbindelse med regnskapet 2019. 

 

Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

SAK 15/20   ANDØY KOMMUNES REGNSKAP FOR 2019 

 

Vedlegg: 

 

1.Notat til kontrollutvalget vedrørende regnskapet 2019 

 

2.Revisjonsbrev nr. 1 for 2020 fra revisor 

 

3.Andøy kommunes regnskap 2019 m/noter, datert 15. februar 2020 

 

4.Uavhengig revisors beretning – Uttalelse om revisjonen av årsregnskapet, datert 03. 

april 2020. 

 

 

I henhold til den nye forskriften av 17. juni 2019 § 11-2 skal årsregnskapet og  

rådmannens årsberetning 2019 avlegges og vedtas i 2020 i samsvar med reglene i 

forskrift 15. desember 2000 nr. 1424. 

 

Under behandlingen av Andøy kommunes regnskap 2019 var både rådmann Kirsten L. 

Pedersen og økonomisjef Stein Ivar Johansen til stede. 

Rådmannen redegjorde nærmere om arbeidet i administrasjonen i forbindelse med 

regnskapet 2019 
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Økonomisjefen gikk gjennom det økonomiske resultatet og viste spesielt til de 

vurderinger/kommentarer rådmannen hadde gitt. 

 

Til tross for at regnskapet 2019 er gjort opp med et merforbruk (underskudd) på kr. 

2.912.011,71, så er det merforbruket (underskuddet) på drifta (enhetene, stab og  støtte)  

på hele 10,2 mill kroner som bekymrer. At det regnskapsmessige resultatet i 2019 ble på 

– 2,9 mill forklares slik: 

 

• Ordinær drift                                           10,2 mill 

• Pensjon/premieavvik                                 1,0 mill 

• Mindregforbruk pensjon                         -1,0 mill 

• Mindreforbruk/merinntekt skatt og 

Rammetilskudd                                        -4,0 mill 

• Mindreutgifter renter og avdrag            -2,4 mill 

• Redusert avsetning fond                          -0,8 mill 

UNDERSKUDD                                         2,9 mill 

 

Fra kontrollutvalgets medlemmer ble det stilt en rekke spørsmål i forbindelse med 

regnskapet både hva angår driften så vel på investeringssiden i kommunen. Det ble 

fra kontrollutvalgets medlemmer sterkt fremhevet den forverrede økonomiske 

situasjonen Andøy kommune styrer mot. Kommunen er nødt til å ta grep, slik at driften 

kan tilpasses de inntekter den til enhver tid har tilgjengelig. Får en ikke kontroll med 

utgiftssiden, er faren for at kommunen igjen vil havne i Robek-registeret – med de 

konsekvenser det kan få for kommende investeringer/låneopptak – svært stor. 

 

Både rådmann og økonomisjef besvarte de mange spørsmål fra kontrollutvalgets 

medlemmer på utfyllende og grei måte. 

 

Revisor ikke til stede ved behandlingen av regnskapet 2019. 

 

Saken var lagt fram for kontrollutvalget uten innstilling. 

 

Etter inngående drøfting i kontrollutvalget legges saken fram for kommunestyret med 

slik: 

 

                             I n n s t i l l i n g : 

 

 

1. Kommunestyret har fått seg forelagt Andøy kommunes regnskap for året 2019 til 

behandling. 

 

Kommunestyret viser til at regnskapet 2019 for Andøy kommune – i henhold til 

den nye forskrift av 17. juni 2019 – avlegges og vedtas i 2020 i samsvar med 

reglene i forskrift 15. desember 2000 nr. 1424. 

 

Årsregnskapet består av: 

 

• 1 A Driftsregnskapet 

• 1 B Driftsregnskapet fordelt på resultatenhet 

• 2 A Investeringsregnskapet 
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• 2 B  Investeringsregnskapet fordelt som budsjettvedtaket 

• 3      Balanseregnskapet 

• 4      Økonomisk oversikt drift 

• 5      Økonomisk oversikt investering 

 

                    Noter til regnskapet. 

 

 

2. Kommunestyret tar regnskapet 2020 for Andøy kommune til etterretning, men 

har ut over det som framgår av revisjonsberetningen, datert 03. april 2020 

følgende: 

 

                              M e r k n a d e r: 

 

a. Frister. 

 

• Fristen for avleggelse av regnskapet er 15. februar 

• Innen 15. mars skal regnskapet være sendt/overlevert revisor 

• Fristen for avgivelse av revisjonsberetning er 15. april 

• Innen 30. juni skal kommunestyret ha vedtatt regnskap og årsberetning. 

 

Kommunestyret konstaterer at både avleggelse av regnskapet og revisjonsberetning 

er gitt innenfor de oppgitte tidsfrister. 

 

 

b. Driftsregnskapet 

 

Driftsregnskapet for 2019 er  gjort opp med et merforbruk (underskudd) på kr. 

2.912.011,71 i 2019. 

 

 

 

• Kommunestyret viser til at den ordinære driften (enhetene, stab/støtte) i 2019 

hadde et merforbruk (underskudd) på 10,2 mill. Året før -  i 2018 - var  

merforbruket ( underskuddet) på 10,6 mill kroner.  

 

Forklaringen på at regnskapet for 2019 er gjort opp med et merforbruk 

(underskudd) på bare  2,9 mill,  til tross for at enhetene hadde et merforbruk 

(underskudd) på 10,2 mill, er i hovedsak: 

 

- Merinntekter skatt og rammetilskudd (inkl.mindre innt. Flyktn)……3,0 mill 

- Mindre netto utgifter på renter/rentekomp./avdrag…………………...2,4 « 

- Merinntekt/mindreutgift avsetninger,pensjon/premieavvik…………..1,1 « 

- Strøket avsetning og overført til investering……………………………0,8 « 

                                                                              Sum                                            7,3 mill 

 

Kommunestyret viser til at netto driftsresultat, som er et mål på kommunens 

handlefrihet, for 2019 i prosent av driftsinntektene er på – 0,76% mot + 3,18% i 

2018. Kommunaldepartementet har uttalt at prosenttallet bør være minst 1,75%. 
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• I perioden 2015 til 2019 har driftsinntektene økt med 8,9%, mens driftsutgiftene i 

samme periode har økt med 12,2%. De økonomiske indikasjoner/målinger viser 

at driften - spesielt netto driftsresultat i % av sum inntekter – hadde et greit 

resultat fram til 2018. For 2019 er resultatet svært urovekkende med sterk 

økning i driftsutgiftene samtidig som inntektene ikke øker. 

 

Kommunen er nødt til å ta sterkere grep for å få nødvendig kontroll på 

økonomien. Det store merforbruket på den ordinære driften de to siste årene er 

et klart signal om at kommunen ikke i tilstrekkelig grad har tatt dette innover 

seg.  

 

Skal denne utviklingen snus, så er det påkrevd med mye større forståelse i hele 

organisasjonen. Å klare å oppnå balanse i ordinær drift i årene som kommer vil 

måtte avstedkomme nye krevende beslutninger av politisk nivå. Får en ikke 

kontroll med utgiftssiden, er kommunen om ganske kort tid tilbake i Robek-

registeret med de konsekvenser det kan få for kommende 

investeringer/låneopptak. 

 

 

3. Kommunestyret viser til følgende:  ser en på netto driftsresultat , og netto 

driftsresultat korrigert for bruk og avsetning bundne fond, så har korrigert netto 

driftsresultat de to siste årene forverret seg betraktelig. Både for 2018 og 2019 er 

korrigert netto driftsresultat negativt. Dette er urovekkende og svært 

bekymringsfullt. 

 

Pleie- og omsorg, NAV, barnehagene og skolene (Andenes og Risøyhamn) er de 

ansvarsområdene som har de største absolutte budsjettoverskridelsene, mens 

skatter, renter, avdrag og positivt premieavvik har de største besparelsene eller 

økte inntekter. 

 

 

4. Kommunestyret viser til at egenkapitalen som består av: 

 

Egenkapitalens fondsdel som igjen er definert som (omløpsmidler – kortsiktig 

gjeld – ubrukte lånemidler) og kapitalkontoen som igjen er definert som 

(anleggsmidler – langsiktig gjeld + ubrukte lånemidler) 

 

i årene 2009 – 2014 ble kraftig redusert, men for årene 2015-2018 var det  økning, 

mens det for 2019 er en liten reduksjon. 

 

5 Kommunestyret viser til revisors oppsett av flyktningeregnskapet som  viser at 

de tre siste årene 2017-2019 har det vært underskudd i flyktningeregnskapet.  

Over 8 års perioden 2012-2019 har flyktningene brutto tilført kommunekassen 

181,7 mill NOK og gitt et overskudd på 33,5 mill NOK. I tillegg kommer bosatte  

flyktningers andel av rammetilskuddet. 

 

6 Utviklingen i samlede nettokostnader for Andøy barnevern viser en økning fra 

2010 til 2019 på kr. 5.361.239,76  dvs. 201,78%.  I 2017 skjedde det en meget  

markant nedgang i kostnaden for barnevernet. Fortsatt er kostnaden høy. En 

nedgang på hele 23,8%, eller nærmere 3 mill i 2018 er nærmest 
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oppsiktsvekkende, men dog gledelig. I tillegg til kostnaden som vises og bokføres 

på ansvarsområdene for barnevern, så kommer betaling for barnehageplass, 

SFO og ikke minst skoleplass i de kommunene som omsorgsbarna fra Andøy er 

plassert i. 

 

I alt har barnevernet kostet Andøy kommune i 2019 kr. 13.013.833 inklusive de 

avledede kostnadene som viser barn under omsorg, barnehageplass i annen 

kommune. 

 

      7.  Kommunestyret viser til revisors påpeking i revisjonsbrev nr. 1 for 2020 om   

           brudd på forsiktighetsprinsippet. Revisor har i forbindelse med godkjenning  

           av regnskapene både i 2017 og 2018 tatt dette opp. 

           

           Forsiktighetsprinsippet er i kommuneregnskapet uttrykt gjennom kravet om  

           regnskapsføring av urealisert tap. Andøy kommune har en rettslig tvist gående  

           med Hvalsafari AS om et eldre krav på opprinnelig beløp på g kr. 1.416.000,00.  

          Det er i regnskapet ikke foretatt noen tapsavsetting for dette beløpet og det er  

          heller ikke omtalt i note til regnskapet. 

 

           Kommunestyret viser til at  forsiktighetsprinsippet skal følges ved kommunal  

           regnskapsførsel, og vil derfor på nytt presisere at dette gjøres for ettertiden. 

 

      8.  Kommunestyret viser til at balansen skal gjenspeile den virkelige verdien av  

           kommunens eierdeler, samt hvordan disse er finansiert ved hjelp av  

           fremmedkapital eller egenkapital. 

 

           Revisor har i sitt revisjonsbrev nr 1 for 2020 påpekt nærmere forholdet da  

           kapitalen i Andøy Energi AS ble økt.  Kommunestyret forutsetter at dette blir  

           ordnet opp i, både at balanseposten 221700022 blir korrigert slik revisor har  

           påpekt og at det framskaffes bevis som viser hva Andøy kommune eier av aksjer i  

           de nevnte selskapene. 

 

     9.  Kommunestyret viser til revisors revisjonsbrev nr. 1 for 2020 der han påpeker  

          urealistisk budsjettering av sosialhjelp. For perioden 2014-2019 stemmer budsjett  

          og regnskap dårlig overens. Budsjettoverskridelsen i denne perioden viser totalt  

          kr. 14.494.458,- eller 61,0% mellom regulert budsjett og regnskap. Kravet til all  

          budsjettering skal være mest mulig realistisk. 

 

   10.  Kommunestyret vil be om at det i tjenesteavtalen mellom Andøy kommune og  

          Andøy kirkelige fellesråd beregnes en verdi av revisors revisjon av kirkelig  

          fellesråd. Det vises til revisors  merknad i revisjonsbrev nr. 1, pkt. 3. datert 03.   

          april 2020. 

           

         Enstemmig vedtatt 
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SAK 16/20  RÅDMANNENS ARSBERETNING 2019 

 

Vedlegg: 

 

Uavhengige revisors beretning – uttalelse om revisjonen av årsregnskapet, datert 03. 

april 2020. 

 

Rådmannens årsberetning for 2019 for Andøy kommune. Innledningen og kapittel 2 i 

denne beretningen er å forstå som rådmannens årsberetning. 

 

Årsberetningen ble sett i sammenheng med avlagt regnskap for 2019 og 

revisjonsberetning datert 03. april 2020. 

 

Både rådmann og økonomisjef Var til stede i kontrollutvalget under behandlingen av 

rådmannens årsberetning 2019. 

 

Revisor var ikke til stede under behandlingen av årsberetningen. 

 

Rådmannen redegjorde nærmere vedrørende årsberetningen. Selve årsberetningen fra 

rådmannen omfatter de lovpålagte forhold og gir en utfyllende, grei og oversiktlig 

oppsummering av regnskapssituasjonen for 2019. 

 

Både rådmannen og økonomisjefen svarte på spørsmål fra kontrollutvalgets 

medlemmer. 

 

Saken var lagt fram for kontrollutvalget uten innstilling. 

 

Etter nærmere drøfting i kontrollutvalget legges saken fram for kommunestyret med 

slik: 

 

 

                              I n n s t i l l i n g: 

 

 

1. Kommunestyret viser til rådmannens årsberetning for 2019 samt 

revisjonsberetning datert 03. april 2020, og tar rådmannens årsberetning til 

orientering, men har utover det som framgår av revisjonsberetningen følgende  

 

Merknader: 

 

a) Kommunestyret er bekymret for utviklingen hvor den ordinære driften 

(enhetene, stab, støtte) viser et merforbruk (underskudd) på 10,2 mill kroner. 

 

Det store merforbruket tyder på at en ikke i tilstrekkelig grad har tatt innover 

seg at driften/omfanget av de kommunale tjenestene må tilpasses 

aktiviteten/utgiftene til den inntektsramme kommunen har. 

 

Bedre økonomistyring vil kreve at det i alle ledd blir økt forståelse og aksept for 

hva det å styre innenfor tildelte inntektsrammer innebærer. 
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Kommunestyret vil påpeke nødvendigheten av at det fokuseres sterkt framover 

på fast økonomistyring og budsjettdisiplin. 

 

b) Kommunestyret er tilfreds med at den faktiske tilstanden for likestilling i 

kommunen er redegjort for på en oversiktlig og grei måte i årsberetningen fra 

rådmannen.  Kommunestyret vil gi ros til rådmannen for en klargjørende og god 

årsberetning. 

 

c) Når det gjelder sykefraværet så har det gått opp de tre siste årene, 2017, 2018 og 

2019 og er i 2019  9,24%, mens det i 2017 var 8,44% og 2018 var 8,99%. 

 

Kommunestyret vil fortsatt peke på nødvendigheten av å vie sykefraværet 

oppmerksomhet, og at det blir satt inn høvelige tiltak der behovene viser seg å 

være størst og påkrevd. 

 

I tillegg til ansvarliggjøring av ledere og ansatte, må det i større grad fokuseres 

på arbeidsmiljøet – en faktor som bidrar til at arbeidstakere har lyst til å gå på 

jobb. 

 

d) Kommunestyret viser til at rammetilskudd er kommunens største inntektskilde 

med skatteinntekten som nummer 2. 

 

Størrelsen på rammetilskudd er relatert til kommunens innbyggertall. Reelt sett 

så har rammetilskuddet i Andøy kommune blitt redusert som følge av nedgang i 

folketallet.  

 

Fra 2015 og fram til 2018 har det ikke vært store endringer i beregningen av 

rammetilskuddet. Den reduksjon kommunen fikk fra 2017 til 2018 har 

sammenheng med en veldig god skatteinngang. Økt skatteinngang pr. innbygger 

medfører trekk i den inntektsutjevnende delen av rammetilskuddet. 

 

I 2019 hadde kommunen en forholdsvis god skatteinngang. Dette medførte at 

kommunen fikk noe redusert rammetilskudd i forhold til hva som opprinnelig 

var beregnet/budsjettert. 

 

e) Kommunestyret vil kort oppsummere hovedutfordringene kommunen står 

overfor i tiden framover slik: 

 

- Kommunens lånegjeld er økt betydelig siden 2015, spesielt i årene 2016-2018. For 

2019 ble lånegjelda redusert med ca 3,6 mill kr.  Kommunen står foran store 

investeringer i årene framover, blant annet til nytt sykehjem og nye 

omsorgsboliger. Store investeringer – og dermed store låneopptak – medfører økt 

belastning på driften ved økte utgifter til renter og avdrag. Derfor er det helt 

påkrevd å klare å få balanse i den ordinære driften i årene framover. 

      

-  De tre siste årene har Andøy kommune mistet mer enn 300 innbyggere, og  

            kommunen har som sagt ikke klart å ta ned driftsutgiftene i samme tempo som  

            nedgangen i folketallet. Det vil heller ikke være mulig å få balanse i ordinær drift  

            i årene som kommer uten nye og krevende beslutninger om endringer i  

           tjenestetilbudet. 



 13 

 

- Viktig å se på muligheter for økonomisk forbedring på de områder som hadde 

store forbruk i 2019. 

 

- Følge opp mål, utfordringer vedtatt i økonomiplanen. 

 

- Gjennomføre nødvendige endringer og forbedringer for å bli i stand til å levere 

gode nok tjenester med lavere inntekter. 

 

- Nødvendig å oppnå resultater av omstillingsarbeidet. 

 

      Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

SAK  17/20   SEKRETÆRFUNKSJONEN - KONTROLLUTVALGET 

 

 

I forbindelse med intervju av søkerne har det vært nedsatt en intervjugruppe bestående av: 

 

• Leder i kontrollutvalget, John Helmersen 

• Nestleder i kontrollutvalget, Hans Furfjord 

• Fungerende sekretær, Arild Dahle 

 

 

Hensikten med intervjuet er selvsagt å sjekke ut om jobbsøker er den man er ute etter. 

Samtidig så er det viktig at jobbsøker får anledning til å sjekke ut om jobben er riktig for 

vedkommende.  Derfor var det lagt opp til en åpen dialog, der også jobbsøker fikk anledning 

til å stille spørsmål. 

 

Av utlysningsteksten for stillingen går det fram hva slags kompetanse og egenskaper 

arbeidsgiver ønsker.  

 

Leder av kontrollutvalget hadde lagt opp en kjøreplan som ga en overordnet struktur for 

gjennomføringen av intervjuet. En slik kjøreplan skal sikre at sentrale områder blir ivaretatt. 

Kjøreplanen så slik ut: 

 

• Innledning ved leder av kontrollutvalget 

• Motivasjon: Hvorfor denne jobben? 

• Ledelse – relasjon til kontrollutvalg, rådmann, andre medarbeidere. 

• Kjennskap til lov og regelverk 

 

Selve intervjuet gikk på å stille konkrete spørsmål som er aktuelle for stillingen.  Her var det 

viktig å få sjekke ut søkerens motiv for å søke stillingen. Videre var det viktig å få avklart 

hvordan de anså oppgaven som sekretær for kontrollutvalget. 

 

Stillingen som sekretær for kontrollutvalget har vært utlyst med søknadsfrist 31,03.2020. Ved 

søknadsfristens utløp var det 3 søkere nemlig: 

 

• Liv-Silje Fahle, 29 år, 8480 Andenes 
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• Håvard Håkonsen, 44 år, 8480 Andenes 

• Birgit K. Eira, 67 år, 8480 Andenes. 

 

På grunn av koronasituasjonen har det vært problem med å få fulgt opp tilsettingsprosedyren 

tidligere 

 

Intervjugruppen hadde på forhand fått utlevert og lest gjennom: 

 

• Stillingsannonsen 

• Søkernes søknad med CV 

 

Samtlige 3 søkere var med brev datert 19. mai 2020 samt pr. telefon samme dag innkalt til 

intervju hver for seg tirsdag 26. mai 2020. Bare 2 møtte til intervju. 

 

Intervjuet av hver enkelt søker ble ledet av leder i kontrollutvalget John Helmersen. De øvrige 

medlemmer av gruppen deltok aktivt i utspørringen. 

 

Ved oppstart av intervjuet ønsket intervjugruppen å orientere søkeren nærmere om de 

arbeidsoppgaver som lå til kontrollutvalgets sekretariat, nemlig følgende: 

 

• Sekretariatet er kontrollutvalgets viktigste hjelper og støttespiller 

• Et velfungerende sekretariat er en forutsetning for at kontrollutvalget kan utføre sin 

tilsyns- og kontrollfunksjon på en god måte. 

• Sekretariatet er uavhengig til både administrasjonen og revisjonen 

• Sekretariatet skal påse at de sakene som behandles av kontrollutvalget, er forsvarlig 

utredet, og at utvalgets vedtak blir iverksatt. 

• Sekretariatet bør besitte kunnskap om økonomi, regnskap og revisjon og om offentlig 

forvaltning. Kunnskap om lokale forhold vil være en styrke. 

• Den som utfører sekretariatsoppgaver for kontrollutvalget, er direkte underordnet 

kontrollutvalget og skal følge de retningslinjer og pålegg som utvalget gir. 

• Det er kontrollutvalget selv som bestemmer nærmere hvilke oppgaver sekretariatet 

skal ha. Dette innebærer at administrasjonen i kommunen ikke har 

instruksjonsmyndighet overfor sekretariatet. 

 

Intervjugruppens engasjement var i det alt vesentlige konsentrert om følgende temaer: 

 

• Motivasjon og engasjement 

• Kommunikasjon/samarbeid/kvalifikasjoner 

• Kommunal forvaltning – kommunal økonomi, regnskap og revisjon 

• Personlige egenskaper/personlighet 

 

Fokuset til intervjugruppen var i størst mulig grad å få kjennskap til søkers evne og vilje til å 

gå inn i en sekretærstilling for kontrollutvalget med de krav en slik stilling skal ha, jfr. 

redegjørelsen foran vedrørende arbeidsoppgavene 

 

I tillegg til dette ønsket intervjugruppen følgende: 

 

• En person som har kunnskap om kommunal forvaltning, god skriftlig 

framstillingsevne og 
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• En person med evne til å jobbe selvstendig  

• Personlig egnethet til stillingen 

 

La det være nevnt. Intervjugruppen hadde sett  for seg flere søkere til denne stillingen 

        

Intervjuet gjør at man får stifte nærmere bekjentskap til personen– hvilke holdninger 

vedkommende  har, hva vedkommende står for og til slutt vedkommendes eventuelle svake 

og sterke sider. 

 

Etter en samlet og total vurdering av søkernes kvalifikasjoner sammenholdt med intervjuet, 

vil Intervjugruppa anbefale at : 

 

1.        Birgit K. Eira innstilles til stillingen som sekretær for kontrollutvalget 

2.       Dersom hun ikke tar imot stillingen, lyses den ut på nytt. 

 

                             

 

Etter nærmere drøfting i kontrollutvalget ble det gjort slik: 

 

                                                      I n n s t i l l i n g: 

 

1. Birgit K. Eira innstilles til stillingen som sekretær for 

kontrollutvalget. 

 

2. Det må inngås nærmere arbeidskontrakt med Birgit K Eira 

om kjøp av sekretærtjenester for kontrollutvalget. 

 

3.  Dersom hun ikke tar stillingen lyses den ut på nytt 

 

                                          Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

                                              Andenes, den 29. mai 2020 

 

 

 

                                                            Arild Dahle 

                                                     Fungerende sekretær 















Andøy Kirkelige 
Fellesråd 
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En konsentrert trekløver under innvielse av 
Bleik kapell. 

Fra venstre: Prost Jan Otto Fredwall, fungerende 

1. Fellesrådet i 2019 

Andøy kirkelige fellesråd er organisert som et offentlig organ med selvstendig 
juridisk ansvar innenfor Den norske kirke. Rådet (styret) består av åtte personer, 
seks valgt av menighetsrådene (to fra hvert menighetsråd; Andenes, Dverberg og Bjørnskinn), 
en politisk valgt representant fra Andøy kommune og en representant oppnevnt av biskopen i 
Sør-Hålogaland.  
 
Fellesrådet i 2019 har bestått av: 
Leder:  Tove Haug 
Nestleder: Guri Bendiksen 
Styremedl.: 1. Arne Ragnar Sørensen 
  2. Lena Spjelkavik  

3. Heidi Øygård 
  4. Airen Opdal 
 
For kommunen: Inger Markussen 
For biskopen: Sokneprest Lloyd Tryland 
 
 
 
Fellesrådet har i 2019 hatt 4 møter, og behandlet til sammen 40 saker. Blant sakene finner vi: 

• Budsjett, budsjettreguleringer, økonomiplan og regnskap 
• Flere saker om vedlikehold, prioriteringer innenfor vedtatt økonomiplan 
• Nye safer i alle kirkene, samt kirkekontoret 
• Renovering av Andøy kirkekontor 
• Sammenslåing av soknene Andenes, Dverberg og Bjørnskinn 

 

 
2. Sammenslåing av sokn, nytt menighetsråd og fellesråd 
Soknene Andenes, Dverberg og Bjørnskinn sokn ble sammenslått i 2019. Det nye soknets navn 
er «Andøy sokn». Ved kirkevalget i september ble det valgt et nytt menighetsråd, som skal 
ivareta det åndelige livet til menighetsmedlemmene våre i hele kommunen. 
Menighetsrådet konstituerte seg i begynnelsen av oktober, samtidig med sitt første møte.  
 
Rådets sammensetning ut året 2019, samt i hele 2020, er slik: 
Leder 2020:  Tove Haug  
Nestleder:  Anitha Bendiksen  
Medlem:  May-Britt Johansen  
Medlem:  Ingrid Isaksen  
Medlem:  Arild Dahle  
Medlem:  Hanne Adolfsen  
Første vara:  Astri Næss Jenssen (møter fast) 
 
Fellesrådet er aktivt når kommunens representant tiltrer rådet, og behandler saker som 
de har som ansvarsområde. For perioden2019-2023 er Beate Sellevoll valgt.  
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3. Hva skjer i kirken? 
For statistikk om medlemstall, gudstjenester, gravferder, konfirmasjon og dåp henvises til prostens 
årsrapport. Det henvises også til” Plan for kirkelig virksomhet i Andøy”, som ivaretar Fellesrådets 
fremtidige visjoner for et godt kirkeliv i Andøy.  
 
Staben 
Det er regelmessige stabsmøter hver 14. dag, 
der alle ansatte er samlet. Det brukes tid på 
at hver får si litt om det den enkelte har vært 
igjennom siden sist og hva som ligger foran. 
Vi er en «gjennomsiktig» gruppe 
medarbeidere som opplever å tilhøre et 
arbeidsfellesskap der ikke noe hverken er for 
stort eller for lite å dele. Utfordringer og 
«nedturer» skal ikke ligge lenge urørt. Også 
det å snakke om de positive tingene er svært 
viktig. 
 
Fellesrådet har i 2019 hatt følgende 
stillingshjemler: 
 
Stillingsbetegnelse:  Størrelse:  Utøvende timetall per uke: 

1. Organist   20 %     5,7 timer 
2. Organist   66 %   18,7 timer 
3. Kirketjener   60 %   21,3 timer 
4. Kirketjener   30 %  10,6 timer 
5. Menighetssekretær 80 %   30,0 timer 
6. Kirkeverge   80 %   30,0 timer 

Organistene har mindre utøvende timetall enn de andre yrkesgruppene, da de har 20% egenøving i stillingen som 
trekkes fra.  

Menighetssekretæren har også vært ansatt i 20% prosjekt-stilling i 3 måneder. 
 
Fravær 
Fraværet blant de ansatte var mye større i 2019 enn årene før. 
Tilsendte tall fra personalavdelingen viser 10,74% fravær i 2019. 
Det er «planlagt» fravær av to ansatte som har bidratt sterkt til 
dette. 
Til sammenligning ligger landsgjennomsnittet på sykefravær på 
rundt 6%. 
 
Ansatte i kirkelige stillinger 
Kirkevergen og fellesrådet har i flere år pekt på et behov for flere tilsatte. Man vil mye, men 
makter ikke å få alt til uten flere folk og ressurser. Spesielt innen arbeid med barn og unge, 
trosopplæring og diakoni trengs det folk i deltid eller på heltid. Dette har ikke endret seg i 
2019, behovet er stort innen arbeidet med barn og unge. Heldigvis har vi hatt frivillige som 
kunne gjøre en innsats på dette området. Uten disse ville vi ikke hatt mulighet for noe arbeid 
for aldersgruppen 0-18 år. 
 
Prestetjenesten 
Lloyd Tryland ble tilsatt som sokneprest i Andøy fra 1. september 2018, og har i hele 2019 
virket som fungerende sokneprest. Lloyd holder på med studier, og det er av og til 

Fravær 2019:  10,7% 
Fravær 2018:    4,8% 
Fravær 2017:    2,8% 
Fravær 2016:   3,5% 

Bjørnskinn kirke i vinterdrakt 
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utfordrende å få «kabalen» til å gå opp når han er på studiesamlinger og eksamener. Men 
heldigvis har vi også Harry Hanssen, som har rundt 50% av sin arbeidstid i Andøy – i tillegg til 
Lloyd. 
 

Harry fungerer også som prest andre steder i Vesterålen etter behov. Han har også vært 
benyttet som prostesekretær i store deler av 2019. Harry har kontorsted på Sortland 
kirkekontor. 
 
 
«Julegaven som varmer» 
Prosjektet som ble startet i 2018, ble videreført i 2019 – denne gangen med støtte også fra 
Andøy Røde Kors. I tillegg til en julegave bestående av mat, kunne barna nå også få et 
Andøykort fra Røde Kors til å kjøpe noe ekstra til jul.  
I 2019 ble det innsamlet midler til prosjektet i alle våre kirker, i tillegg til «Vi synger jula inn» 
på Bleik.  
NAV Andøy fungerte som bindeledd mellom de vanskeligstilte og Kirken i Andøy. Personalet 
her la ned litt av en innsats for å skreddersy julevarene med hensyn til alt fra cøliaki og 
allergier til andre spesielle ønsker. Det ble også gitt en mulighet til å hente varene selv dersom 
noen ikke ville ha presten på døra. REMA 1000 Andenes ved kjøpmann Anders Lien stilte som 
vanlig med ekstra mannskap for å pakke varene, og gav en god julerabatt slik at så mange som 
mulig kunne få en gave.  
Grunnet en trang økonomisk situasjon i Andøy kommune, bestemte politikerne seg for å gi 
avkall på julemiddagen i 2019 – og overførte kr. 5.000,- til aksjonen. For et utrolig stort hjerte 
våre folkevalgte har!  
Mange flotte og gode mennesker i Andøy donerte penger og Vippset til dette formålet, og det 
ble handlet julemat for ca. 27.000,- kroner! Det gjorde at 27 (!) vanskeligstilte enslige og 
familier fikk denne ekstra julegaven før julen i fjor... Det er en ren glede å få lov til å være med 
på dette, spesielt i juletiden – som er den rauseste tiden på året! 
 
Trosopplæring 
Foruten foreldrene, er det kirkens ansvar å sørge for 
organisert opplæring i den kristne tro til de døpte barna 
og ungdommene i Andøy.  
Følgende faste aktiviteter har vært i drift i 2019: 

• BabySang   Andenes menighet 
• Speideren   Andenes menighet 
• Gospelkoret Gelos  Felles alle menigheter 

 
Av andre aktiviteter i trosopplæringsplanene som har vært gjennomført, kan nevnes: 

• Utdeling av 4- og 6-årsbok på en søndag, med samling i forkant 
• Vesterålen Barnefestival – i 2019 arrangert på Dverberg samfunnshus  
• «Tårnagenter» i Andenes og Dverberg kirker, med samling før gudstjeneste 
• Vesterålsnatta for konfirmanter i 2018 og 2019 i Øksneshallen på Myre 
• «På flukt», en nattevandring fra Bleik til Andenes – med konfirmantene fra egne sokn, 

samt fra Bø/Malnes menighet 
 

«Du kan ikke svømme mot 

nye horisonter før du har mot 

til å miste kysten av syne.» 

William Faulkner 
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Konfirmantarbeidet 
Som tidligere år, har alle konfirmantene vært 
samlet til felles undervisning og sosialt samvær 
på Andenes. Samlingene fungerer svært godt, og 
tilbakemeldingene fra konfirmantene er gode! 
Konfirmantlederteamet med ungdommer fra 
Oslo og Bergen gjør en super jobb med 
ungdommene våre! Vi vil også spesielt takke 
baptistmenigheten på Andenes for utleie av 
kirken til disse samlingene, det har bidratt til at 
gruppearbeid innen dans og drama har blitt 
avviklet på en fin måte. 
 
 

Speiderne 
Speiderne har vært svært aktive i 2019. De har møter hver tirsdag fra kl. 17.30 til 19.00, og er 
som regel ute i naturen med aktiviteter. Speiderne tar aktivitetsmerker som de kan sy på 
skjorten sin, og det er et stort spekter av temaer fra praktiske friluftsferdigheter; slik som 
astrologi, geologi, kirke, primitiv mat og dyrekunnskap. 
Speiderne utgir egen årsrapport, og fra den kan jeg nevne følgende aktiviteter: 
 

• overnatting på Fiskenes i den nye vinterlavvoen fra BUA 
• tatt semestermerkene Opp og Villmark 
• flaskeinnsamling, til å finansiere turer 
• tatt Aspirantgraden i tillegg til aktivitetsmerker som 

Primitiv mat, Klatring, Orientering, Bål, Haik, Knuter og 
surring 

• bistand av 17. mai-arrangementskomiteen ved Gunnar 
Mikalsen på Andenes med å sette opp og ta ned flaggborgen 
i Storgata.  

• gjennomført JOTA/JOTI, noe som er et internettmøte med 
speidere over hele verden. Dette for å lære hva speidere i 
andre land gjør, tradisjoner og mye mer 

• besøk av instruktør Magnus Heltne fra KM-forbundet som 
holdt kurs for lederne 

• deltakelse på flere felles turer: 
o vinterovernatting på Fiskenes (30. mars) 
o reist på overnattingstur til Sørfjord sammen med speiderne fra Øksnes 
o gjennomført kanovelt i Andenes svømmehall sammen med Øksnesspeiderne 
o overnattingstur på Bleik i telt  
o overnattingstur til Arlistua der de lærte førstehjelp, båltenning med tennstål, 

skredsøking, matlaging og masse annet 
o «Vandrerne» har gjennomført Haik. Dette er en tur der de selv skal planlegge og 

gjennomføre en tur alene (minst 24 timer borte), og der de skal lage egen 
middag og ha små oppgaver som blir gitt dem 

o tur til «Brann og redning» på flystasjonen, der speiderne fikk bli med i brannbil, 
kjøre vannkanonen og lært om husbrann, forhåndsregler før jul og 
brannslukking med pulverapparat 

 

«Teller du år, blir livet kort. 

Teller du dager, går livet fort. 

Teller du timer, varer livet en stund. 

Men lengst varer livet om du nyter 

hvert sekund ...» 

Per Kvalvik 

Speiderlederne hadde dugnad, 
og la heller foran inngangen til 

speiderlokalene høsten 2019.  
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Speiderne er organisert i patruljer; Oppdagere (1-2 klasse) er 3 i patrulje, Stifinnere (3-4 
klasse) er 6 i en patrulje og Vandrere (5-10 klasse) er 8 fordelt på 2 patruljer.  
Speiderne lagde i november/desember 6 julekalendere, som har blitt delt ut til barn som ikke 
har like mye som andre. Dette ble gjort på dugnad med hjelp fra næringslivet på Andenes. 
 
Det virker som ungene trives, og de liker å få holde på med uteaktivitetene – særlig med ting 
som det ikke er lov å leke med alene, slik som kniv og bål! 
Ole Hermann Karlsen er nå hovedinstruktør for Speiderne. 
 
Diakoni 
Alle menighetene i Andøy har egen diakoniplan. Menighetsrådene følger opp de forskjellige 
tiltakene i planen på eget initiativ. Her kan blant annet nevnes: 

• Eldretreff Dahletun 2-4 ganger per år Dverberg menighet 
• Aktive kaffekomiteer, kirkekaffe  Alle menigheter 
• Kirkeringen     Andenes menighet 
• Menighets-/julemesser   Alle menigheter 

Vi håper disse diakonale tiltakene kan fortsette i 2020, selv om vi nå er blitt sammenslått. 
 
TSF 
Tverrkirkelig SamarbeidsForum har fungert svært godt nå i mange år. Vårt samarbeid med 
Baptistkirken i Andøy er unikt i Vesteråls-sammenheng, og 
bredden på arbeidet er unikt i Norges-sammenheng. Det vi 
får til er verdifullt!  
 
TSF har aktiviteter gjennom hele året: 

• Møljefesten på Nordmela i januar 
• Bibeldagen på Bleik i februar.  
• Syng Med Håp, langfredag i Åse kirke 
• Under Åpen Himmel i kulturuka (april/mai) med 

kjente gjester 
• Tverrkirkelig utegudstjeneste i Bukkekirka i juli/august 
• «Høstgull» med Gelos første søndag i oktober, Andenes baptistkirke 

Mye viktig arbeid utføres av TSF, og avhenger av at alle menigheter og staben kan bidra til 
arbeidet. Jan Harald Andersen har sittet som leder av samarbeidsforumet i mange år, en 
løsning som alle de samarbeidende menighetene synes fungerer godt. 
 
Frivillige ressurser i menighetene 
Vi ønsker også i denne årsmeldingen å sette fokus på de frivillige kreftene som jobber i 
menighetene. De er av uvurderlig verdi for oss! Mange av våre aktiviteter kunne ikke vært 
gjennomført uten disse. Et forsiktig anslag beregnet i 2018 viser at rundt 2.000 timer frivillig 
arbeid blir utført på «dugnad», altså uten betaling. Dette er fantastisk! 
 
Vi har en flott kultur på samarbeid og frivillighet i våre menigheter! 
 

 
 
 
 

«Du er ikke rik før du 

har noe som ikke kan 

kjøpes for penger.» 

Garth Brooks 
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4. Regnskap og budsjett 2019 
Andøy kirkelige fellesråd har de siste 5 år ikke hatt en økning i driftsbudsjettet sitt, selv om 
driftsutgiftene i stor grad har økt i samme periode. Økte pensjons-, forsikrings- og 
lønnsutgifter, økte kostnader i programvare for gravplasser og varmestyring av kirkene, 
renovasjon/ søppelkasser på gravplassene og driften av kirkekontoret har krympet 
marginene i driften for hvert år. Men vi har tatt disse reelle kuttene i budsjettet av solidaritet 
med resten av kommunens ansatte, da det er viktig at vi står sammen om den økonomiske 
situasjonen kommunen er i. 
Heldigvis for Andøy kommune har det kommet «friske penger» på slutten av hvert budsjettår, 
men Kirken har dessverre ikke fått noen av disse midlene til fordeling i sitt budsjett. Vi er 
derfor sakket akterut økonomisk. Summen av alt dette fører til at vårt driftsbudsjett er 
strukket så langt det kan, og det vil føre til utfordringer for det nyvalgte Fellesrådet i 2020, i 
og med at det i tillegg til de ordinære pensjons- og lønnsøkningene er budsjettert fra 
kommunen en reduksjon med kr. 200.000,-. 
 
Vedlikehold av gravplasser og tilgangsveier har vært særlig prioritert i 2019. Veien opp til 
Skjoldehamn gravplass ble helrenovert, og grus ble kjørt rundt til alle veiene som var i dårlig 
forfatning. Åknes gravplass sin redskapsbod har på dugnad fått byttet tak, og ny kledning lagt 
på veggene. Fellesrådet har bidratt med materialkostnader. 
Trappen på Andenes kirke var også prioritert i 2019, men grunnet stort arbeidspress på 
entreprenør ble ikke arbeidet utført. Vi regner med at trappen er reparert i løpet av våren. 
 
Tilbudet Fellesrådet har gitt til befolkningen har godt rykte på seg, og forvaltningen av 
gravplassene gjøres til beste for hele kommunens befolkning. Et så enkelt tiltak som 
søppelkasser på de fleste gravplassene, har gjort at vi har ryddige og fine gravplasser 
pårørende kan besøke. Det kan også være årsaken til at folk stiller opp på dugnader og tiltak 
på gravplassene. Blir midlene til innkjøp av materialer, maling og renovasjon borte, vil også 
dugnadsånden forsvinne. Man kan gjerne stille gratis opp, men må man kjøpe inn materiellet 
selv også, er det nok ikke mange som blir med på dugnaden… Det er mange budsjettkroner vi i 
kommunen har spart grunnet denne dugnadsånden, og det er viktig at vi opprettholder denne 
i fremtiden.  
 
Regnskapet for 2019 ble avsluttet med et mindreforbruk på kr. 9.794,08. 
 
 
Årsmeldingen for Kirkelig Fellesråd i Andøy 
godkjent i videomøte 23. mars 2020.  
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